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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 
Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottsága 
 
Ikt.sz.: 408823-3/2021. 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Egészségügyi, Szociális 
és Környezetegészségügyi Bizottsága 2021. szeptember 22. napján 14 óra 5 perces 
kezdettel, a Polgármesteri Hivatal 3525 Miskolc, Petőfi utca 39. szám alatti I. emeleti tárgyalójában 
tartott nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Fodor Zoltán elnök, Bazin Levente Dávid, Cseléné Figula Edina, Hollósy Endre 
András, Szilágyi Szabolcs, Balázsfalvi Ágnes, Dr. Kiss Ákos Leventéné Gonda Erika, Kiss 
Krisztina, Zsuga Zsolt bizottsági tag 
 
Később érkezett: Dr. Kovács László bizottsági tag 
 
Távol maradt: Erdei Sándor Zsolt alelnök, Botos Ferenc, Kiss Edina bizottsági tag 
 
Meghívottak: 
Dr. Kovácsné dr. Omar Leila Önkormányzati Igazgatási Osztály, jogi ügyintéző, a 

jegyző képviseletében 
Csiszárné dr. Sajgó Erika Lakosságszolgálati Főosztály, főosztályvezető 
Csordásné Gurbán Ágnes Pénzügyi Osztály, osztályvezető 
Vanyó Zsanett Önkormányzati Igazgatási Osztály, önkormányzati 

ügyintéző 
Balog Ildikó Miskolci Egészségfejlesztési Intézet, igazgató 
Vargáné Csernyik Erika a Miskolc Holding Zrt. képviseletében 
Hazir Dóra a Szimbiózis Alapítvány képviseletében 
Csikós Mariann  a Miskolcért Másképpen FB Csoport képviseletében 
Barnóczki Gábor a Vakok és Gyengénlátók B-A-Z. Megyei Egyesülete 

képviseletében 
 
Jegyzőkönyvvezető:     Vanyó Zsanett önkormányzati ügyintéző 
 
 
Fodor Zoltán elnök: Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a Bizottság 13 tagja közül 9 fő 
jelen van, így a Bizottság határozatképes, az ülést megnyitja.  
Kérdezi a Bizottság tagjait, hogy a kiküldött napirenddel kapcsolatban van-e bárkinek észrevétele, 
javaslata. Megállapítja, hogy nincs, kéri, hogy szavazzanak a meghívó szerinti napirendi javaslat 
elfogadásáról. 

A Bizottság 9 igen, 0 nem és 0 tartózkodás mellett 
elfogadta az ülés napirendjét. 

 
- Dr. Kovács László bizottsági tag megérkezett az ülésterembe, így a Bizottság jelen lévő tagjainak létszáma 9 

főről 10 főre növekedett. - 
 
Fodor Zoltán elnök: Javasolja, hogy a zárt ülésen szereplő napirendi pontok tárgyalásával kezdjék 
munkájukat. Kéri, hogy szavazzanak a javaslatról. 
 

A Bizottság 10 igen, 0 nem és 0 tartózkodás mellett 
elfogadta a javaslatot. 
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Napirendi pontok: 
Nyílt ülés: 

1. Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 8/2021. 
(III.5.) önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó döntések meghozatalára (I. 
féléves korrekció) 

2. Javaslat a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet alapító okiratának a módosítására 
3. Javaslat a „Szimbiózis” a Harmónikus Együtt-Létért Alapítvánnyal fogyatékos személyek 

nappali ellátására kötött szerződés módosítására, valamint a kapcsolódó döntések 
meghozatalára 

4. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójához való csatlakozására 

5. Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben 
meghozott polgármesteri döntésekről 

6. Egyebek 
 

Zárt ülés: 
7. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi szociális hatósági ügyben 
8. Javaslat nyugdíjasházi névjegyzék megállapítására (Bizottsági előterjesztés) 

 
 
Fodor Zoltán elnök: Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint zárt ülést rendel el. Kéri a teremben 
lévőket, hogy akik nem a zárt ülés napirendi pontjai kapcsán vannak jelen, hagyják el az üléstermet. 
 

- A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. A nyílt ülés 14 óra 9 perckor folytatódik. - 
 
 
1. napirend:  Javaslat az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének megállapításáról szóló 

8/2021. (III.5.) önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó 
döntések meghozatalára (I. féléves korrekció) 

 
Fodor Zoltán elnök: A napirend ismertetésére felkéri Csordásné Gurbán Ágnes osztályvezető 
asszonyt. 
 
Csordásné Gurbán Ágnes: Elmondja, hogy a költségvetés korrekciójáról nyújtottak be 
előterjesztést. Az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének módosítására tesznek javaslatot, mely 
döntés rendeletalkotással zárul. Az önkormányzati gazdálkodás szabályait alapvetően az 
államháztartási törvény határozza meg, amely előírja, hogy az egyes bevételi és kiadási 
előirányzatokat érintő módosításokat az Önkormányzat költségvetési rendeletében meghatározott 
időközönként át kell vezetni. Jelen előterjesztés szerinti rendelet-tervezet ezen előírásnak való 
megfelelést szolgálja. Az Önkormányzat éves gazdálkodását nagyon nagy feladat elé állította a 
kialakult COVID-helyzet. Magyarország Kormánya veszélyhelyzetet hirdetett ki, melynek 
következtében a közgyűlés feladat- és hatáskörét a polgármester jogosult volt gyakorolni. Ennek 
megfelelően márciusban került sor az Önkormányzat 2021. évi költségvetésének elfogadására, 
áprilisban pedig a 2020. évi zárszámadási rendelet került megalkotásra. A zárszámadás keretében 
az előző évi kiadási és bevételi maradványok elfogadásra kerültek és az elfogadással egyidőben a 
2021. évi költségvetésre ráépültek. A költségvetés tervezése során fontos szempont volt a 
működőképesség stabilitása, költséghatékony, takarékos és észszerű gazdálkodás elérése, illetve az, 
hogy az Európai Uniós támogatással megvalósuló feladatok pedig saját erő biztosításával akár, de 
minél magasabb színvonalon tudjanak megvalósulni. A koronavírus gazdaságra gyakorolt hatásai 
közt fontosnak tartja kiemelni azt, hogy a közhatalmi bevételek közül a gépjárműadó egy olyan 
bevételi forma, aminek eddig is 40%-a volt az önkormányzat tulajdonában, de a központi 
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intézkedések hatására ez már 100%-ban a központi költségvetést illeti meg, amely éves szinten 450 
millió forintos bevételkiesést jelent. A legfeljebb 4 milliárd forint nettó árbevétellel rendelkező 
mikro-, kis- és középvállalkozások tekintetében pedig egy központi intézkedés hatására a 2021. 
évben végződő adóévben a helyi iparűzési adó mértéke 1%-ban lett meghatározva. Ez Miskolc 
Megyei Jogú Város Önkormányzata vonatkozásában 2% rendelet szerint, tehát 1%-os 
bevételkieséssel kellett megtervezni a költségvetést. Ezzel párhuzamosan Miskolc Megyei Jogú 
Város Önkormányzata és a Kormány tárgyalásokat folytatott le, mert az Önkormányzat ígéretet 
kapott arra, hogy ez az 1%-os bevételkiesés valamilyen szinten kompenzálásra kerül. Ez az 1%-os 
bevételkiesés Miskolc város tekintetében 1,8 milliárd forintban került meghatározásra. A 
költségvetés tervezésekor ez bevételi oldalon betervezésre került, mint központi támogatás, kiadási 
oldalon pedig erre a célra egy céltartalékot képeztek. A Kormánnyal folytatott sikeres tárgyalások 
során ez az 1,8 milliárd forint 1.350.000.000 Ft összegben konkretizálódott, ami azt jelenti, hogy a 
mostani korrekció keretein belül 482 millió forintos előirányzatot kell bevételi és kiadási oldalon is 
kivezetni a költségvetésből. A megkapott kormányzati támogatás felhasználása már polgármesteri 
hatáskörben került felosztásra annak érdekében, hogy a szerződések, az előirányzat-
átcsoportosítások minél hamarabb megtörténhessenek. Vezetői döntés alapján az alábbiak szerint 
kerül felosztásra a központi támogatás: 700 millió forinttal támogatnák a közösségi közlekedést, a 
Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. városüzemeltetési feladataira 350 millió forint kerül 
átcsoportosításra, a közvilágítást 150 millió forinttal szeretnék pótlólagosan támogatni, uniós 
pályázatok önerejét 100 millió forint összegben biztosítják, és 50 millió forint került elkülönítésre 
az Önkormányzat víziközmű vagyonának vagyonértékelése jogcímen. Elmondja, hogy maga a 
korrekció két részből áll. Az első rész az I. félévben módosult előirányzatokat mutatja be. Ezekre 
azért van szükség, mert havonta a Gazdálkodási Főosztálynak adatot kell szolgáltatnia a Magyar 
Államkincstár felé, és a kötelező állami támogatásokat már időközben le kell bontani az 
intézmények részére, ezért ezek az előirányzat módosítások nem tudják megvárni a féléves 
korrekciót. Ilyen állami támogatásokat köznevelési, szociális, gyermekjóléti, gyermekétkeztetési 
feladatokra kaptak, kulturális ágazatra, általános működési támogatásokra. Az előterjesztés második 
részében pedig olyan előirányzat mozgásokat javasolnak véghez vinni, ami bevételt és kiadást 
egyaránt érint. Kiadások közötti belső átcsoportosításokról szól, az intézmények felé lebontott 
előirányzatokról, illetve néhány többletigény biztosítására is tesznek javaslatot. Ilyen többletigény, 
amit számszerűsítettek a korrekcióban a városüzemeltetési feladatokon belül, a jelzőlámpák 
áramdíja, térfigyelők áramdíja, eljárási díjak, kandeláberek javítása. Az előterjesztés javaslatot tesz 
nemzetiségi önkormányzatonként 300 ezer forintos többlettámogatásra, intézményi felújítás, 
életveszélyelhárításra is tartalmaz az előterjesztés pótlólagos forrásokat, illetve egyéb beruházási 
feladatokra is biztosítottak többletigényt. Az előterjesztésnek két fontos, kiemelendő momentuma 
van még. Májusban döntés született arról, hogy az önkormányzati fenntartású óvodák egyesítéssel 
(beolvadással) egy önálló szervezetté kerüljenek összevonásra. Az eddig 9 önálló óvoda és 23 
tagintézménye MIÓVI - Miskolci Integrált Óvodai Intézmény néven folytatja tovább a 
tevékenységét. A korrekció hivatott arra, hogy a jogutód intézmények gazdasági feltételeit 
biztosítsa. A MIÓVI 2021. augusztus 1. napjával kezdte meg ebben a formában működését. Az 
átszervezés kapcsán kijelölésre került a Miskolci Közintézmény-működtető Központ a MIÓVI 
gazdálkodási feladatainak, műszaki szolgáltatói, üzemeltetési és karbantartási feladatainak ellátására. 
A feladat ellátásához kapcsolódó források a MKMK költségvetésébe beépítésre kerültek. Ismerteti 
a számadatokat. Az eredeti költségvetés 38 milliárd forintban került jóváhagyásra, 2020. évről 
áthúzódó maradvány a 38 milliárdhoz további 54 milliárd forintot jelent a költségvetésben, közben 
bekövetkező változások és maga a korrekció utáni módosított előirányzat pedig 96,4 milliárd 
forintos mérlegfőösszeget jelent az Önkormányzat költségvetésében.  
Az előterjesztés két határozati javaslatot tartalmaz. Az I. határozati javaslat a költségvetéshez 
kapcsolódó fejlesztési hitelekre vonatkozóan tartalmaz módosítást. A 2021. évi költségvetésben 1,4 
milliárd forintban került jóváhagyásra fejlesztési célú hitel, ezt emelték meg az MVK Zrt. e-busz 
beszerzéséhez szükséges önerő összegével, 642 millió forint értékben, így a 2021. évi fejlesztési célú 
hitelek kapcsán 2,1 milliárd forintos összegben irányoz elő a határozati javaslat hitelfelvételi 
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lehetőséget. Természetesen ezt a Kormánnyal adósságot keletkeztető ügyletként még 
engedélyeztetni kell. A II. határozati javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot 
keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei 2022-2024. évekre várható összegének 
megállapításáról szól. Ez a határozat is a költségvetéssel egyidejűleg került meghozatalra, viszont 
az előterjesztésben taglalt előzmények miatt módosultak mind a saját bevételek, mind az adósságot 
keletkeztető ügylethez kapcsolódó fizetési kötelezettségek is, ezért a határozat 1. és 2. számú 
melléklete ezt az összhangot hivatott megteremteni. A Bizottság támogatását kéri. 
 
Fodor Zoltán elnök: Megköszöni a tájékoztatást. A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, 
hogy nincs hozzászólásra jelentkező bizottsági tag, így a vitát lezárja. Bejelenti, hogy szavazás 
következik. Egy rendelettervezet és két határozati javaslat támogatásáról kell dönteniük. 
Kéri, hogy szavazzanak a rendelettervezet támogatásáról. 
 

A Bizottság 7 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 
mellett elfogadásra javasolja az előterjesztés szerinti 
rendelettervezetet a Közgyűlés számára. 

 
Fodor Zoltán elnök: Kéri, hogy szavazzanak az I. határozati javaslat támogatásáról. 
 

A Bizottság 7 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 
mellett elfogadásra javasolja az előterjesztés szerinti I. 
határozati javaslatot a Közgyűlés számára. 

 
Fodor Zoltán elnök: Kéri, hogy szavazzanak a II. határozati javaslat támogatásáról. 
 

A Bizottság 7 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 
mellett elfogadásra javasolja az előterjesztés szerinti II. 
határozati javaslatot a Közgyűlés számára. 

 
2. napirend:  Javaslat a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet alapító okiratának a 

módosítására 
 
Fodor Zoltán elnök: A napirend ismertetésére felkéri Balog Ildikó igazgató asszonyt. 
 
Balog Ildikó: Az Intézmény alapító okiratának módosításával kapcsolatosan két határozati 
javaslatot nyújtottak be. Az I. határozati javaslat arról szól, hogy az egészségügyi szolgálati 
jogviszonyról szóló 2020. évi C. törvény értelmében a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet összes 
dolgozójának közalkalmazotti jogviszonya a törvény erejénél fogva 2021. március 1-jétől átalakult 
egészségügyi szolgálati jogviszonnyá. Mind a törvény, mind a végrehajtási rendeletekben foglalt 
kötelezettségeinknek eleget tettek, a dolgozókat értesítették, és az egészségügyi szolgálati 
jogviszonyról szóló munkaszerződéseket megkötötték. Jelen helyzetben a Kincstár kérésére kell ezt 
most külön határozatban benyújtaniuk a Közgyűlés elé. A II. határozati javaslat a telephelyek, 
illetőleg az Intézmény székhelyének változását tartalmazza. A székhely tekintetében a Miskolci 
Egészségfejlesztési Intézet székhelye a Miskolc, Egyetem út 1. szám, azonban a Közgyűlés 
332/2021. (V.28.) számú határozatában ezen ingatlan MEFI által használt épületrészeinek 
visszavételéről döntött, és ezért tettek javaslatot arra, hogy a MEFI székhelyeként a Miskolc, Város 
ház tér 13. legyen megjelölve, ahogy egyébként is már több éve működik az intézmény igazgatósága. 
Ezen túlmenően pedig a telephelyváltozások tekintetében elmondja, hogy az oktatási 
intézményekben integrációk, megszűnések voltak az elmúlt időszakban, illetve különböző 
intézményeknél székhelyváltozások történtek. Tekintettel arra, hogy a rendelet is változott, amely 
az alapellátás működését, ellátási területeit tartalmazza, így az alapító okiratban is át kell vezetni a 
változást. Kéri a Bizottság támogatását az előterjesztés elfogadása tekintetében. 
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Fodor Zoltán elnök: Megköszöni a tájékoztatást, a napirend felett megnyitja a vitát. 
 
Dr. Kovács László: Kérdése, hogy a MEFI egyébként rendben van? Vannak esetleg elvarratlan 
szálak vagy helyreállt? 
 
Balog Ildikó: Teljes mértékben nem állt helyre. Jelen helyzetben helyreállt, viszont a közeljövőben 
ismét rendeletmódosítási, valamint alapító okirat módosítására irányuló javaslatot kell benyújtaniuk. 
Ezt szerették volna elkerülni, viszont az elmúlt 1 hónapban több oktatási intézmény is megkereste 
őket, hogy szeretnének az iskolaegészségügyi szolgálatukhoz csatlakozni, tehát, hogy ők biztosítsák 
ezt a fajta feladatellátást, és ezt át kell vezetni majd az alapító okiratban, mint új telephely, illetve a 
körzethatár-módosításoknál a rendeletben. Jelen helyzetben most így egyenesben vannak. Nem 
tudja, hogy Doktor Úrnak mire vonatkozik részleteiben a kérdése. 
 
Dr. Kovács László: Nem érinti ezt az előterjesztést, de néhány hónappal ezelőtt beszélgettek 
Igazgató Asszonnyal arról, hogy az alapellátásban résztvevő rendelők… 
 
Balog Ildikó: Az még nem állt helyre. Röviden ismerteti a témát. Az orvosi rendelők, mind a 
gyermekorvosi, mind a felnőtt háziorvosi rendelők jelenleg a Miskolc Holding Zrt. kezelésében 
vannak, viszont a MEFI az, akinek működtetnie kell, és mind a karbantartási, felújítási és közüzemi 
költségeket fizetnie kell. Már több megbeszélés is volt Alpolgármester Asszonnyal, a Holding 
részéről az illetékesekkel, Aljegyző Asszonnyal, hogy a MEFI kezelésébe kerüljenek át ezek a 
rendelők, mert ez lenne úgymond a legtisztább helyzet a legmegfelelőbb működtetés tekintetében. 
 
Dr. Kovács László: Megköszöni a tájékoztatást. 
 
Fodor Zoltán elnök: Megköszöni a hozzászólást és a tájékoztatást. Megállapítja, hogy nincs 
további hozzászólás, javaslat, így a napirend feletti vitát lezárja. Bejelenti, hogy szavazás következik.  
Kéri, hogy szavazzanak az I. határozati javaslat támogatásáról. 
 

A Bizottság 10 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett elfogadásra javasolja az előterjesztés szerinti I. 
határozati javaslatot a Közgyűlés számára. 

 
Fodor Zoltán elnök: Kéri, hogy szavazzanak a II. határozati javaslat támogatásáról. 
 

A Bizottság 10 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett elfogadásra javasolja az előterjesztés szerinti II. 
határozati javaslatot a Közgyűlés számára. 

 
3. napirend: Javaslat a „Szimbiózis” a Harmónikus Együtt-Létért Alapítvánnyal 

fogyatékos személyek nappali ellátására kötött szerződés módosítására, 
valamint a kapcsolódó döntések meghozatalára 

 
Fodor Zoltán elnök: A napirend ismertetésére felkéri Csiszárné dr. Sajgó Erika aljegyző asszonyt. 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: A szociális törvény alapján az önkormányzat kötelező feladata a 
fogyatékos személyek nappali ellátásáról való gondoskodás, amelynek az Önkormányzat ellátási 
szerződések útján tesz eleget. Az Önkormányzatnak ellátási szerződése van többek között az 
Önálló Másság Életminőség Fejlesztő Alapítvánnyal és a „Szimbiózis” a Harmónikus Együtt-Létért 
Alapítvánnyal is. Az Önálló Másság Életminőség Fejlesztő Alapítvány a Váltó utca 45. szám alatti 
ingatlanban foglalkozik a fogyatékos személyek nappali ellátásával. Az Alapítvány kuratóriumának 
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elnöke, illetve a Szimbiózis Alapítvány kuratóriumának elnöke, - ugyanaz a személy - Jakubinyi 
László kérelmet nyújtott be az Önkormányzathoz a Szimbiózis Alapítvány ellátási szerződés 
módosítása iránt, tekintettel arra, hogy a két alapítvány kuratóriuma döntést hozott a 
fenntartóváltásról. Magyarul az ÖMÉFA Alapítványtól átvenné a Szimbiózis Alapítvány a Váltó 
utca 45. szám alatti 80 fős fogyatékos nappali ellátás biztosítását. Ennek gazdasági és szakmai 
indokai voltak. A városvezetés ennek a feladatnak a kiemelt voltára tekintettel is úgy döntött, hogy 
támogatni tudja a Szimbiózis Alapítvány kérését. Erről szól a határozati javaslat első része. Tehát a 
Szimbiózis Alapítvánnyal 2007. július 2-án megkötött szerződést egészítenék ki ezzel a 80 fős 
fogyatékos ellátással, illetve a határozati javaslat másik része szól arról, hogy a Váltó utca 45. szám 
alatti ingatlant, ugyanúgy, mint az ÖMÉFA Alapítványnak, közcélú adományként ingyenesen 
használatba adná addig, amíg ezt a közfeladatot ellátja. Kéri a határozati javaslat támogatását a 
Bizottság részéről. 
 
Fodor Zoltán elnök: Megköszöni a tájékoztatást. A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, 
hogy nincs hozzászólásra jelentkező bizottsági tag, így a vitát lezárja. Bejelenti, hogy szavazás 
következik. Egy határozati javaslatról kell dönteniük, kéri, hogy szavazzanak. 
 

A Bizottság 10 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett elfogadásra javasolja az előterjesztés szerinti 
határozati javaslatot a Közgyűlés számára. 

 
 
4. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Bursa Hungarica 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójához való 
csatlakozására 

 
Fodor Zoltán elnök: A napirend ismertetésére felkéri Csiszárné dr. Sajgó Erika aljegyző asszonyt. 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: Elmondja, hogy 8 év kihagyás után tavaly ismételten csatlakozott az 
Önkormányzat a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjrendszerhez. Idén ismét meghirdetésre 
került a 2022. évi forduló. Az előterjesztés arról szól, hogy kívánnak-e az idén csatlakozni ehhez a 
felsőoktatási ösztöndíjrendszerhez, ami hátrányos helyzetű, szociálisan rászoruló fiatalok 
felsőoktatásban való részvételét támogatja, központi költségvetés és önkormányzati források 
bevonásával, ami azt jelenti, hogy a sikeres pályázók az Önkormányzattól 5000 forintos havi 
támogatásban részesülnének, és a központi költségvetésből még 5000 forintot kaphatnának. A 
csatlakozás határideje 2021. október 1. napja. A tavalyi évhez hasonlóan 150 főben maximalizálták 
a pályázók létszámát, 130 fő „A” típusú, 20 fő „B” típusú pályázó nyerhet pályázatot. Az „A” típusú 
a felsőoktatásban tanulók részére, a „B” típusú a felsőoktatásban tanulni kívánó, végzős hallgatók 
részére kerül meghirdetésre. Az elmúlt év egy próbaév volt, közel 30 fő nyújtott be pályázatot. Az 
látszott, hogy elsősorban formai okok miatt, mindösszesen 5 fő felelt meg a pályázati kiírás 
feltételeinek. Jövedelmi okok miatt 2 főt kellett elutasítani, ennek ellenére úgy gondolták, hogy a 
tavalyi jövedelemhatárt megemelnék egy kicsit, hogy többen férjenek bele a keretbe. Ezért az 
öregségi nyugdíjminimum legkisebb összegének 250%-áról 350%-ra kerülne felemelésre a 
jövedelemhatár. Abban az esetben, ha a szülő egyedül neveli a pályázót, akkor a nyugdíjminimum 
450%-ában határozták meg a jövedelemhatárt. A határozati javaslat arról is szól, hogy az 
Egészségügyi, Szociális és Környezetegészségügyi Bizottságot a Köznevelési Bizottsággal együtt 
hatalmazzák fel arra, hogy a beérkezett pályázatot együttes ülésen bírálják el.  
 
Fodor Zoltán elnök: Megköszöni a tájékoztatást. A napirend felett megnyitja a vitát.  
 
Kiss Krisztina: Kérdezi, hogy formai okok miatt…? 
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Csiszárné dr. Sajgó Erika: Igen, bár felsőoktatásban tanulókról van szó, elég sajnálatos volt látni 
azt, hogy szövegértelmezési problémáik vannak a pályázóknak, mert vagy hibásan töltötték ki vagy 
nem csatlakoztak elektronikusan és nem küldték be utána papíron, vagy csak papír alapon küldték 
be, tehát nagyon banális dolgokon csúszott el ilyen sok pályázó. Remélik, hogy az idén jobb lesz, a 
kommunikációban megpróbálnak ráerősíteni arra, hogy figyeljenek oda mindenre. 
 
Zsuga Zsolt: Hiánypótlásra van lehetőség? 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: Nincs lehetőség hiánypótlásra. 
 
Balázsfalvi Ágnes: Kérdezi, ha ismét ilyen kevés számú diák pályázik, akkor lehetne-e emelni az 
összeget? Mert tisztában vannak azzal, hogy ez az 5-10 ezer forint nem olyan nagy összeg. Ha 
például 40 diák nyeri el a pályázatot, akkor lehetne-e magasabb az összeg? 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: Elmondja, hogy most dönteni kell erről, mert a csatlakozási kérelem 
benyújtását követően elkezdődik a költségvetés tervezése is, és a 2022. évi költségvetésben egy 
keretösszeget tudnak erre beállítani, és azt a 150 főre tervezik be, azt visszaosztva 5000 Ft/fővel, 
tehát erre van lehetőség. Maximálisan 5000 forintot tesz hozzá a központi költségvetés, ezért az 
Önkormányzat is most a lehetőségeihez mérten ennyivel tud hozzájárulni. 
 
Fodor Zoltán elnök: Tulajdonképpen Aljegyző Asszony azt monda most el, hogy 150 főre van az 
5 ezer forint, ha 40 fő pályázik, akkor ez az összeg a 150 főre tervezett összeg szétosztásra kerül? 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: Nem. 5000 forint havonta. 
 
Zsuga Zsolt: Rendeletben van szabályozva, azon nem tudnak módosítani. 
 
Fodor Zoltán elnök: Világos, egyértelmű. 
 
Dr. Kovács László: De kiegészítheti az Önkormányzat. 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: Magasabb összegben megállapíthatná az Önkormányzat, de úgy 
kalkuláltak, azért maximalizálták 150 főben, mert meghatározták azt, hogy a tavalyi évben is 7,5 
millió forintot szánt erre az Önkormányzat. Ha kimerítenék a 150 főt, akkor ez mind elköltésre 
kerülne. Ha kevesebb pályázó lesz, akkor ez a keretösszeg nem kerül felhasználásra, csak részben. 
 
Kiss Krisztina: Ha csökkentenék a létszámot és emelnék az összeget? 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: Emelhetik a jövedelemhatárt… 
 
Dr. Kovács László: Ez mind politikai döntés kérdése, hogy a szociális szempontból minél többen 
kapjanak vagy pedig… inkább ő azt látná járható útnak esetleg, hogy azt kilobbizná a politika 
Polgármester Úrnál például, hogy a költségvetésből maradványként át lehessen vezetni a következő 
évre, és akkor annyival emelkedne a következő évben a keretösszeg. Általában ezt a költségvetés 
zárszámadásánál nem szokták engedni. Véleménye szerint elvi lehetőség van erre, hogy ezt a 
maradványt, amit nem osztanak szét, átvigyék a következő évre. Egyetért azzal, hogy ez az 5 ezer 
forint kevés, ha 10 ezer lenne, az jobb lenne. 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: A központi költségvetés hozzájárulásával végül is 10 ezer. 
 
Fodor Zoltán elnök: Bíznak abban, hogy a jövő évi költségvetés jobb lesz vagy nagyobb 
lehetőségek lesznek és ezek a javaslatok, ötletek valahogy beépíthetők lesznek.  
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Zsuga Zsolt: Kérdezi, hogy ezt a támogatást csak Miskolcon továbbtanulók vehetik igénybe vagy 
miskolciak, akik bárhol tanulhatnak? 
 
Csiszárné dr. Sajgó Erika: Miskolci lakosnak kell lennie, de bármelyik felsőoktatási intézményben 
tanulhat. 
 
Fodor Zoltán elnök: Megköszöni a hozzászólásokat. Megállapítja, hogy nincs további 
hozzászólás, javaslat, így a napirend feletti vitát lezárja. Bejelenti, hogy szavazás következik.  
Kéri, hogy szavazzanak a határozati javaslat támogatásáról. 
 

A Bizottság 10 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett elfogadásra javasolja az előterjesztés szerinti 
határozati javaslatot a Közgyűlés számára. 

 
 
5. napirend: Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására a halaszthatatlan 

önkormányzati ügyekben meghozott polgármesteri döntésekről 
 
Fodor Zoltán elnök: A napirend ismertetésére felkéri Vanyó Zsanett önkormányzati ügyintézőt. 
 
Vanyó Zsanett: A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény és az Önkormányzat 
Szervezeti és Működési Szabályzata is felhatalmazza a polgármestert, hogy a képviselő-testület 
utólagos tájékoztatása mellett – a közgyűlés hatásköréből át nem ruházható hatáskörök kivételével 
– dönthet a két ülés közötti időszakban felmerülő, halaszthatatlan, de egyébként a képviselő-testület 
hatáskörébe tartozó önkormányzati ügyekben. A katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 
egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény egyes rendelkezéseinek eltérő 
alkalmazásáról szóló 307/2021. (VI.5.) Korm. rendelet 2021. június 15-i hatályba lépését követően, 
miután önállóan ülésezhet a közgyűlés, 10 halaszthatatlan önkormányzati ügyben került sor 
polgármesteri döntés meghozatalára. Egy házi gyermekorvosi körzet, egy háziorvosi körzet, egy 6 
év alatti gyermekeket ellátó fogorvosi körzet, és 4 darab felnőtt lakosságot ellátó fogorvosi körzet 
működtetése tárgyában létrejött feladatellátási szerződés módosításának jóváhagyására került sor. 
A feladatellátási szerződések módosítására rendelési idő, illetve helyettesítő orvosok változásának 
tekintetében került sor, egy esetben pedig a feladatellátást végző társaság székelye módosult. 
Polgármester Úr döntött továbbá a 2021. június 16-29. közötti iskolai gyermekfelügyeleti 
időszakban történt intézményi gyermekétkeztetés biztosításáról is. Ilyen halaszthatatlan döntés volt 
még a Miskolci Törvényszék előtt folyamatban lévő peres eljárás lezárásaként az Önkormányzat, 
valamint a Miskolci Sportiskola Nonprofit Kft. és a STIEBEL ELTRON Kft. között kötött 
egyezségi megállapodás módosítása. Itt az Önkormányzat, illetve a Miskolci Sportiskola Nonprofit 
Kft. teljesítési kötelezettsége tekintetében megjelölt határidő 2021. június 30-ról 2022. április 30. 
napjára került módosításra. Még egy további határozatot hozott Polgármester Úr. Itt a 
hozzájárulását adta a Magyar Házak Nonprofit Kft. részére bérbe adott, Miskolc, Rákóczi utca 1. 
szám alatti 19 m2 alapterületű helyiség albérletbe adásához. A Magyar Házak Nonprofit Kft., mint 
bérlő albérletbe adhatja a Kárpát-medence Intézet Nonprofit Kft. részére, azzal a feltétellel, hogy 
az albérlő az ingatlant csak a Magyar Házak Nonprofit Kft. által vállalt közfeladat ellátására – a 
Felvidéki Ház létrehozása és üzemeltetése céljából – használhatja, illetve albérleti díjként nem 
határozható meg a Közgyűlés által jóváhagyott havi 75.000,- Ft/hó+ Áfa bérleti díjat meghaladó 
összeg. Az albérleti jogviszony kezdő időpontja 2021. augusztus 1. napjával került megállapításra. 
Kéri a polgármesteri határozatok utólagos jóváhagyását, a határozati javaslat Bizottság általi 
támogatását. 
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Fodor Zoltán elnök: Megköszöni a tájékoztatást. A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, 
hogy nincs hozzászólásra jelentkező bizottsági tag, így a vitát lezárja. Bejelenti, hogy szavazás 
következik. Egy határozati javaslat támogatásáról kell dönteniük. Kéri, hogy szavazzanak. 
 

A Bizottság 10 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett elfogadásra javasolja az előterjesztés szerinti 
határozati javaslatot a Közgyűlés számára. 

 
6. napirend: Egyebek 
 
Fodor Zoltán elnök: Tájékoztatja a Bizottságot, hogy a soron következő ülésükre 2021. október 
20. napján szerdán 14.00 órai kezdettel kerül sor.  
Tájékoztatja a Bizottságot, hogy a tegnapi napon részt vett egy kerekasztal beszélgetésen, ami 
hasznos volt és nagyon jól sikerült. Ott találkozott Jakubinyi Lászlóval, A Szimbiózis Alapítvány 
vezetőjével, aki azt mondta, hogy szívesen látná a Bizottság tagjait egy kihelyezett bizottsági ülésre 
nála. Amikor dr. Kovács László volt a Bizottság elnöke, akkor már részt vettek ilyen kihelyezett 
bizottsági ülésen, szívesen fogadták őket, érdekes volt. 
 
Dr. Kovács László: Krumplilángost is sütöttek nekik. 
 
Fodor Zoltán elnök: Azt mondta Jakubinyi László úrnak, hogy a Bizottság elé terjeszti a javaslatot. 
Ősszel már hűvösebb az idő, ezért javasolja, hogy tavasszal menjenek. Kérdezi, hogy van-e 
valakinek javaslata ezzel kapcsolatban? 
Kéri, hogy szavazzanak arról, hogy egy közösen megbeszélt időpontban kihelyezett bizottsági ülést 
tartsanak a Szimbiózis Alapítványnál. Elfogadják-e a meghívást? 
 

A Bizottság 10 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 
mellett elfogadta a meghívást. 

 
Fodor Zoltán elnök: Kérdezi a Bizottság tagjait, hogy még az idén kerüljön sor erre vagy tavasszal? 
Személy szerint a tavaszi időpontot támogatja. Megállapítja, hogy nem született döntés, a 
későbbiekben egyeztetnek róla. 
Kérdezi, hogy van-e valakinek témajavaslata az „Egyebek” napirenden belül? 
 
Zsuga Zsolt: Kérdése, hogy a Bizottság mennyire „környezetvédelmis” a 
környezetegészségügyben? Mennyire hatásköre a Bizottságnak, vagy környezetvédelemmel 
foglalkozik-e más? 
 
Fodor Zoltán elnök: Kéri Zsuga Zsolt bizottsági tagot, hogy bővebben fejtse ki a kérdését. 
 
Zsuga Zsolt: Hétvégén már több fórumon is jelezték, és már nem ez az első eset, hogy vas-oxid 
szennyeződés van a Vár-patakban. A Vár-patakról azt kell tudni, hogy az élővilága olyan szinten 
rendkívüli, hogy olyan élőlények vannak benne elvileg, ami egyébként Európában is unikális. Ez a 
vas-oxidos szennyeződés egy Rácz malom nevű romépület területéről szivárog a patakba, és ez nem 
először fordul elő. Kérdése, hogy ebben az ügyben esetlegesen a Bizottságnak van-e valami 
felelőssége, ilyen ügyekben hová lehet fordulni, mit lehet ezzel tenni, fel lehet-e hívni erre a 
figyelmet? Véleménye szerint mostanra már a városi vizek viszonylagosan az ipari szennyeződés 
után eléggé helyre álltak, nem egyszer fordul elő, hogy a Szinvában pisztrángokat látnak, a Vár-
patak is belefolyik a Szinvába. Azt gondolja, ha a környezetegészségügyhöz ez a rész hozzátartozik, 
akkor az fontos, hogy egy ilyen szintű szennyeződés ellen, ha tudnak tenni vagy fellépni ellene. 
 
Fodor Zoltán elnök: Úgy gondolja, hogy a Bizottság sokat ez ellen nem tehet, de 
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mindenféleképpen jelezhetik a hatóságok felé.  
 
Zsuga Zsolt: Nem tudja a rom tulajdonviszonyát, csak azt tudja, hogy ez nem először fordul elő, 
és ez most a hétvégén ismételten előfordult, látott róla fotót is, ez egy komolyabb ügynek tűnik. 
 
Kiss Krisztina: Kérdezi, hogy hivatalosan jelezték valahova? 
 
Zsuga Zsolt: Ezt nem kérdezte meg. Csak azért hozta fel ezt a témát, mert friss, 3 napos téma. 
 
Dr. Kiss Ákos Leventéné Gonda Erika: A katasztrófavédelemnél vagy vízügyi igazgatóságon 
lehetne jelezni? 
 
Zsuga Zsolt: Nem tudja. Amiért ők környezetegészségüggyel is foglalkoznak, úgy gondolta, hogy 
felveti a problémát. 
 
Fodor Zoltán elnök: A jegyzőkönyvbe felvételre kerül a felvetése. Az feladatkörrel rendelkező 
személy vagy szakosztály részére továbbításra kerül a felvetés, akik majd tájékoztatják a Bizottságot 
a visszajelzésekről. 
Megkérdezi a Bizottság tagjait, hogy van-e valakinek egyéb kérdése, témajavaslata? 
 
Kiss Krisztina: Jakubinyi László úr ötlete alapján felmerült benne az, hogy jó lenne egy-két 
intézményt meglátogatna a Bizottság. 
 
Zsuga Zsolt: Erről beszéltek már, csak közbejött a COVID. 
 
Fodor Zoltán elnök: Ha visszaemlékeznek arra, ő már elmesélte azt, hogy abban az időben, amikor 
dr. Kovács László volt a Bizottság elnöke, akkor voltak a Szentpéteri kapui Idősek Otthonában, 
voltak Jakubinyi Úrnál, a Szépkorúak Házában. Több helyen jártak. Bízik abban, hogy rendben lesz 
minden, nem lesznek ezek a nehezebb időszakok. Támogatja az ötletet, hogy menjenek el. A tavaszt 
a jobb időjárás miatt tartja jobb időpontnak. 
 
Kiss Krisztina: Gesztusértékű lenne, ha például az idősek havában valamelyik idősellátásban részt 
vevő intézményt látogatnák meg. 
 
Fodor Zoltán elnök: Nem zárkózik el előle. Kéri, hogy a következő bizottsági ülésükre írjon össze 
néhány ötletet. Megköszöni a jelenlévők munkáját. Az ülést 14 óra 58 perckor bezárja. 
 

k.m.f. 
 

 Fodor Zoltán ……………………………. 
 elnök jegyzőkönyv-hitelesítő 
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jegyző 


